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Spørgsmål nr. S 9 fra medlem af Folketinget Liselott Blixt (DF):  

 

”Mener ministeren, at det er nødvendigt at få en juridisk defi-

nition på, hvad en rocker er, for at kunne dømme dem, eller 

som restaurant at kunne udelukke rockere og rockerrelatere-

de?” 

 

Svar: 

 

Jeg vil gerne slå fast, at begreber som ”rocker”, ”rockergruppe”, ”rockerre-
lateret” eller lignende ikke anvendes i straffeloven eller lovgivningen i øv-
rigt.  

 

Det gælder også i forhold til den såkaldte ”rockerlov” (lov nr. 907 af 15. 
oktober 1996 om forbud mod ophold i bestemte ejendomme), hvorefter 

politiet kan forbyde en person at opholde sig i en bestemt ejendom, der 

tjener som tilholdssted for en gruppe, som den pågældende person har til-

knytning til, og den pågældendes tilstedeværelse i ejendommen skønnes at 

indebære risiko for angreb, der vil være til fare for personer, der bor eller 

befinder sig i nærheden af ejendommen. Tilsvarende forholder det sig 

f.eks. med restaurationsloven (lovbekendtgørelse nr. 135 af 18. januar 

2010 om restaurationsvirksomhed og alkoholbevilling m.v), hvorefter poli-

tiet bl.a. kan forbyde personer, som i forbindelse med besøg på en restau-

ration har begået en strafbar handling, at opholde sig som gæster i bestem-

te virksomheder. 

 

De ovenfor nævnte begreber har heller ikke betydning for myndighedernes 

indsats mod organiseret kriminalitet i praksis.  

 

På den baggrund ser jeg ikke noget behov for at indføre begreberne i dansk 

lovgivning eller i øvrigt forsøge at definere begreberne nærmere. 


